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Rektor ZČU zřídí komisi na posouzení údajného plagiátorství

Plzeň 2. července (ČTK) - Osm renomovaných vědců z Plzně, Akademie věd a z jiných univerzit se bude v Plzni zabývat
problematikou údajného plagiátorství, z něhož byl nařčen prorektor ZČU a vedoucí katedry antropologie Ivo Budil. Rektor
Josef Průša zadá vědcům otázky, na které bude požadovat jednoznačnou odpověď. Takzvaný etický panel by měl jednat
zhruba do konce srpna. Na základně jeho zjištění rektor rozhodne o dalším postupu, řekl dnes Průša novinářům.
    "Univerzita na ním (Budilem) stojí, jako za každým členem akademické obce. Pokud ovšem pochybil, .... budeme
konat," řekl Průša. V komisi bude pět vědců ze ZČU a tři externí. Až na jednoho jsou všichni profesoři. Univerzita nebude
jejich jednání a zkoumání nijak ovlivňovat, pouze jim poskytne potřebné materiály a administrativní zázemí od kanceláře
rektora.
    Diskusi o údajném Budilově plagiátorství odstartoval článek v Sociologickém časopisu, kde profesor kanadské
univerzity v Kamloops David Z. Scheffel kritizoval na Budilově příkladu český citační úzus. Podle Scheffela Budil použil
ve své práci celé části jeho článku, aniž je označil za převzaté. Budil již dříve uvedl, že vše vzniklo kvůli nedorozumění
při komunikaci s editory. Text psal v roce 2000 pro mezinárodní sborník pojednávající o výuce antropologických a
etnologických věd v různých evropských zemích. Později se objevilo i zpochybnění Budilovy práce Za obzor západu
a také jeho habilitační práce.
    Kampaň proti Budilovi podle rektora nabývá na razanci a rozdělila vědce do dvou až nesmiřitelných táborů. Ohrožuje
přitom nejen Budila, ale i ZČU, české vysoké školy a zřejmě i obor sociální a kulturní antropologie, uvedl Průša. ZČU
nechce případ bagatelizovat, ale doporučila všem stranám, aby do vynesení verdiktu etického panelu problém dál
nekomentovaly.
    Průša zadá komisi dvě až tři otázky. Jednu obecnou a další konkrétní. Bude chtít jednoznačnou odpověď "ano" či
"ne" na dotaz o plagiátorství.
    Univerzita přijala na konci června Etický kodex pro akademické pracovníky ZČU, který schválila rada vysokých škol
v polovině května. Práci na kodexu se univerzita věnovala už před vypuknutím Budilovy kauzy.
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